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REVISTA PRESEI 
 
 

 Protestele din sănătate se EXTIND. Angajaţi din TREI SPITALE din Bucureşti au ieşit în curtea unităţilor 
medicale  
Sute de asistente, infirmiere şi medici de la Institutul "Marius Nasta", de la Spitalul de Urgenţă "Sf. Ioan", dar şi de 
la Institutul "C.C. Iliescu" au protestat în faţa unităţilor spitaliceşti, aceştia fiind nemulţumiţi de scăderea 
sporurilor. 
Asistente, infirmiere, personalul administrativ şi chiar medici de la trei spitale din Capitală au protestat, joi 
dimineaţă, faţă de regulamentul sporurilor pentru sistemul de sănătate, care le plafonează sporurile la 30%. 
Angajaţii de la Institutul de Pneumofiziologie "Marius Nasta", de la Spitalul de Urgenţă "Sf. Ioan" şi de la Institutul 
de Boli Cardiovasculare "C.C. Iliescu" spun că, din cauza acestor sporuri, salariile le scad chiar şi cu 1.000 de lei. 
Cadrele medicale de la Institutul de Pneumofiziologie "Marius Nasta" susţin că se vor primi sporuri diferenţiate, 
ceea ce nu este normal, în condiţiile în care toţi angajaţii spitalului intră în contact cu bolnavi de tuberculoză, HIV 
sau hepatita B. Aceştia s-au strâns în curtea spitalului şi au scandat ''Vrem să muncim, nu să cerşim!". 
Tot joi dimineaţă, aproximativ 200 de angajaţi ai Spitalul Judeţean din Tulcea au protestat în curtea instituţiei, 
fiind nemulţumiţi de reducerile salariale drastice pe care le-au resimţit, în urma modificării legislaţiei în privinţa 
salarizării. Oamenii au scandat ”Mincinoşii”, ”Hoţii” şi „Ne vrem banii înapoi”, au suflat în vuvuzele şi fluiere şi au 
purtat foi printate pe care au scris ”Sănătatea valorează mai mult de 30%”. 
Angajaţii spun că situaţia este gravă, iar protestele vor continua şi chiar vor lua amploare, până când situaţia va fi 
remediată. 
Ministrul Muncii, Lia Olguţa Vasilescu, a declarat, miercuri, că regulamentul de sporuri se lucrează la Ministerul 
Sănătăţii, nu la Ministerul Muncii, precizând că 97% din cei cărora li se aplică legea salarizării o apreciază. 
"Întrebaţi Ministerul Sănătăţii pentru că regulamentul de sporuri se lucrează de către Ministerul Sănătăţii. 
Ministerul Muncii a dat o lege, au fost majorări, cred că nu poate nimeni să conteste nimeni majorările din 
sistemul de sănătate. Mai departe ce se întâmplă cu regulamentul de sporuri să comunice ... 97 la sută dintre cei 
cărora li se aplică legea salarizării o apreciază pentru că au creşteri salariale. În ceea ce priveşte sporurile din 
sănătate, acolo este un regulament de sporuri separat care se face de către Ministerul Sănătăţii. Nu prea are 
legătură cu legea", a declarat, miercuri, ministrul Muncii, Lia Olguţa Vasilescu. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ministrul Sănătăţii: Există nişte limite, nu toată lumea trebuie să ia spor maxim. Chiar merită toată lumea? 
Ministrul Sănătăţii, Sorina Pintea, susţine, referitor la protestele din ultimele zile, organizate de cadrele medicale, 
legate de modul în care se acordă sporurile, că nu toată lumea trebuie să primească sporuri maxime. 
"Este o problemă care în ultima vreme a luat o turnură nedorită din punctul meu de vedere. Regulamentul de 
sporuri, cel nou, este în vigoare de la 1 martie. Acest regulament limitează sporurile până la 85%. În lunile ianuarie 
şi februarie au avut în vigoare regulamentul vechi, care prevedea un spor de până la sută la sută. (..)Au fost nişlte 
scăderi la personalul care nu a intrat în grilă până în 2022", a declarat ministrul Sănătăţii la România Tv. 
"La un spital, în luna februarie, un asistent medical pe specialitate care beneficiază de un spor mare, 5.378 lei, în 
luna martie 4298 lei. O îngrijitoare la anatomie patologică, în luna februarie, 3.990 lei, repet, îngrijitoare de 
curăţenie, în luna martie 3.700 lei. Aceste diferenţe se pot echilibra în funcţie de anvelopa salarială din sănătate 
pe fiecare lună. În sănătate salariile nu sunt fixe. Ele diferă în fiecare lună în funcţie de numărul de zile lucrătoare 
şi atunci încercăm să găsim soluţii pe reechilibrarea acestor salarii. Vom vedea exact situaţia la 15 aprilie, vom 
vedea raportările la Ministerul Finanţelor şi sunt convinsă că vom găsi soluţii.(..) Există nişte limite, nu toată lumea 
trebuie să ia sporuri maxime. Toată lumea vrea sporuri maxime. E normal să îţi doreşti venituri mari, dar până la 
urmă trebuie să ne facem şi o analiză a spitalului în care lucrăm.Şi aici managementul şi sindicatul au un rol foarte 
important. (..) Chiar merită toată lumea sporul maxim?", a mai precizat ministrul Sănătăţii. 
Sorina Pintea a precizat că într-un spital din Bucureşti, într-o secţie de terapie intensivă , asistentul medical 
principal, cu un spor nu maxim, ia 6120 lei. 
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"Mi se pare un salariul foarte bun pentru România. O infirmieră, 3263 lei, tot în acest spital. Un medic specialist, 
tot din acelaşi spital din Bucureşti, din subordinea MS, ia în luna februarie, fără gărzi, pentru gărzi există un 
contract separat, 9.300 de lei şi în luna martie 15.431 lei. Nu am văzut pe nimeni să iasă să spună <<Da, uite, s-au 
mărit salariile, suntem mulţumiţi>>", a spus Pintea. 
Ministrul Sănătăţii susţine că regulamentul de sporuri a fost negociat cu toate sindicatele timp de o lună. 
"Doamna ministru Pintea a vorbit despre salarii nete. 15.000 lei este un salariu net. Sunt şi doctori care au ajuns la 
22.000 lei. La ora actuală suntem aliniaţi la salariile medicilor cu ceea ce e în Europa Occidentală", a completat Lia 
Olguţa Vasilescu, ministrul Muncii. 
Sute de asistente, infirmiere şi medici de la Institutul "Marius Nasta", de la Spitalul de Urgenţă "Sf. Ioan", dar şi de 
la Institutul "C.C. Iliescu" au protestat, joi, în faţa unităţilor spitaliceşti, aceştia fiind nemulţumiţi de scăderea 
sporurilor, despre care susţin că au fost plafonate la 30%. 
Angajaţii de la Institutul de Pneumofiziologie "Marius Nasta", de la Spitalul de Urgenţă "Sf. Ioan" şi de la Institutul 
de Boli Cardiovasculare "C.C. Iliescu" spun că, din cauza acestor sporuri, salariile le scad chiar şi cu 1.000 de lei. 
Cadrele medicale de la Institutul de Pneumofiziologie "Marius Nasta" susţin că se vor primi sporuri diferenţiate, 
ceea ce nu este normal, în condiţiile în care toţi angajaţii spitalului intră în contact cu bolnavi de tuberculoză, HIV 
sau hepatita B. Aceştia s-au strâns în curtea spitalului şi au scandat ''Vrem să muncim, nu să cerşim!". 
Tot joi dimineaţă, aproximativ 200 de angajaţi ai Spitalul Judeţean din Tulcea au protestat în curtea instituţiei, 
fiind nemulţumiţi de reducerile salariale drastice pe care le-au resimţit, în urma modificării legislaţiei în privinţa 
salarizării. Oamenii au scandat ”Mincinoşii”, ”Hoţii” şi „Ne vrem banii înapoi”, au suflat în vuvuzele şi fluiere şi au 
purtat foi printate pe care au scris ”Sănătatea valorează mai mult de 30%”. Angajaţii spun că situaţia este gravă, 
iar protestele vor continua şi chiar vor lua amploare, până când situaţia va fi remediată. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ministrul Muncii, anunţ ŞOCANT în scandalul salariilor: 'Bugetul de stat NU ÎŞI PERMITE aceste creşteri...' 
Ministrul Muncii intervine în scandalul iscat pe tema salariilor cu o reacţie neaşteptată. "Toată lumea se compară 
cu medicii şi vrea să-i crească salariul direct pe grila din 2022, însă bugetul de stat nu permite aceste creşteri, 
susţine Olguţa Vasilescu. Ministrul nu se lasă impresionată nici de ameninţările cu proteste de amploare şi spune 
că "pot să fie 7000 de greve" pentru că banii disponibili pentru creşteri sunt aceiaşi. 
"Toată lumea se compară cu medicii acum. Toată lumea vrea să crească la nivelul de salarizare al medicilor. Toată 
lumea vrea să crească direct pe grila din 2022. Bugetul de stat nu îşi permite aceste creşteri. Dacă ne permiteam 
aceste creşteri, puneam de la început, nu mai era nicio creştere etapizată. Puneam la toţi cât apare în căsuţa din 
2022 şi era reglat, era perfect echilibrat sistemul. Dar este o lege a creşterilor salariale. Anul trecut am avut 22% 
creşteri în sistemul bugetar, pe medie. Anul acesta, fiind acest transfer al contribuţiilor, este cel mai greu an din 
punct de vedere al legii salarizării. Dar creşterile vor fi în perioada următoare. 
Bugetul de stat îşi permite să crească cu aproximativ 12 miliarde anual. Nu mai mult. Pot să fie 7.000 de greve. 
Este acelaşi lucru. Nu sunt bani mai mulţi. Singura excepţie pe care am făcut-o a fost pentru medici şi asistente 
direct în grila din 2022. Şi am mai făcut o excepţie pentru personalul didactic, care are de la 1 martie o creştere de 
20%", a explicat Olguţa Vasilescu pentru televiziunea publică. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Guvernul va modifica cadrul legal pentru Pilonul II. Premierul Dăncilă: Nicio persoană nu va avea pensia 
diminuată 
Premierul Viorica Dăncilă a declarat, joi, că până la sfârşitul anului vrea ca noul cadru legislativ privind Pilonul II de 
pensii să fie adoptat, ea afirmând că ”nicio persoană nu va avea pensia diminuată de la stat dacă contribuie la 
Pilonul II de pensii”. 
”Pentru că în ultima perioadă au apărut o serie de speculaţii în spaţiul public, vreau să fac câteva precizări legate 
de Pilonul II de pensii. Finalizarea cadrului legislativ privind dezvoltarea pilonului II de pensii reprezintă una din 
priorităţile trimestrului următor, iar în acest sens ne vom asigura că nicio persoană nu va avea o pensie diminuată 
de la stat dacă contribuie la pilonul II de pensii”, a declarat premierul Viorica Dăncilă la începutul şedinţei de 
guvern. 
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Ea a mai spus că a fost formată o echipă care poartă discuţii cu administratorii de pensii private şi cu asociaţiile de 
beneficiari ai acestor pensii private pentru a crea ”un cadru nou, un cadru european, cu mai multă deschidere 
pentru economisire şi investiţii”. 
”Ne propunem ca până la sfârşitul trimestrului doi acest nou cadru legal să obţină avizul Autorităţii de 
Supraveghere Financiară şi apoi să poată fi aprobat în Guvern”, a adăugat premierul. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ce acte normative a adoptat Guvernul în ședința în care Viorica Dăncilă a comis cea mai dezbătută GAFĂ 
Viorica Dăncilă a comis o nouă gafă, în ședința de Guvern de la Palatul Victoria! Premierul a avut de citit 
Euro2020, cu referire la campionatul european de fotbal în care România va găzdui 3 meciuri. Dăncilă a citit ”euro 
douăzeci douăzeci”, dând materie primă pentru criticii săi. Însă, în ședința de Guvern, miniștrii au adoptat OUG 
referitoare la organizarea și funcționarea Comisiei Naționale de Prognoză. 
STIRIPESURSE.RO vă prezintă proiectele de acte normative adoptate sau de care Guvernul a luat act în ședința din 
12 aprilie 2018 
I. ORDONANȚE DE URGENȚĂ 
1. ORDONANȚĂ DE URGENȚĂ pentru modificarea și completarea Ordonanței Guvernului nr. 22/2007 privind 
organizarea și funcționarea Comisiei Naționale de Prognoză 
II. PROIECTE DE LEGI 
1. PROIECT DE LEGE privind detaşarea personalului prevăzut la alin. (1) şi (2) ale art. 24¹ din Ordonanţa Guvernului 
nr.84/2001 privind înfiinţarea, organizarea şi funcţionarea serviciilor publice comunitare de evidenţă a 
persoanelor, aprobată cu modificări şi completări prin Legea nr.372/2002, cu modificările şi completările 
ulterioare, de la Ministerul Afacerilor Interne la serviciile publice comunitare de evidenţă a persoanelor 
2. PROIECT DE LEGE pentru ratificarea Acordului între Guvernul României şi Guvernul Republicii Libaneze privind 
cooperarea în domeniul militar, semnat la Bucureşti, la 27 noiembrie 2017 
3. PROIECT DE LEGE pentru ratificarea Tratatului de extrădare între România şi Republica Argentina, semnat la 
New York, la 22 septembrie 2017 
Citește și: Doliu în lumea teatrului românesc! Drama pe care o trăia cunoscuta actriță care a decedat azi 
III. HOTĂRÂRI 
1. HOTĂRÂRE privind modificarea anexei nr. 2 la Hotărârea Guvernului nr. 399/2014 privind declanşarea 
procedurilor de expropriere a imobilelor proprietate privată care constituie coridorul de expropriere al 
obiectivului de investiţii "Autostrada Sebeş-Turda" 
2. HOTĂRÂRE privind declanşarea procedurilor de expropriere a imobilelor proprietate privată situate pe 
amplasamentul suplimentar, care fac parte din coridorul de expropriere al lucrării de utilitate publică de interes 
naţional "Secţiunea 2A Ogra-Câmpia Turzii pe teritoriul localităţilor Bogata, Cheţani, Cucerdea, Cuci, Iernut, Luduş 
şi Ogra din judeţul Mureş şi pe teritoriul localităţii Luna din judeţul Cluj din cadrul obiectivului de investiţii de 
interes naţional <>", aflate pe raza localităţilor Bogata, Cucerdea, Cuci, Iernut şi Luduş din judeţul Mureş 
3. HOTĂRÂRE pentru trecerea din domeniul public în domeniul privat al statului a unei construcţii aflată în 
administrarea Agenţiei de Plăţi şi Intervenţie pentru Agricultură - Centrul Judeţean Arad, în vederea scoaterii din 
funcţiune, casării şi valorificării şi pentru modificarea anexei nr. 3 la Hotărârea Guvernului nr. 1.705/2006 pentru 
aprobarea inventarului centralizat al bunurilor din domeniul public al statului 
4. HOTĂRÂRE privind modificarea datelor de identificare şi transmiterea unui bun imobil aflat în domeniul public 
al statului din administrarea Agenţiei Naţionale de Cadastru şi Publicitate Imobiliară pentru Oficiul de Cadastru şi 
Publicitate Imobiliară Vrancea în administrarea Agenţiei de Plăţi şi Intervenţie pentru Agricultură-Centrul 
Judeţean Vrancea 
5. HOTĂRÂRE pentru modificarea Hotărârii Guvernului nr. 957/2005 privind organizarea şi funcţionarea 
Institutului Naţional de Statistică 
6. HOTĂRÂRE privind aprobarea unor modificări şi completări în inventarul bunurilor din domeniul public al 
statului aflate în administrarea Ministerului Apărării Naţionale, situate în judeţele Braşov, Cluj, Dolj, Buzău, 
Covasna, Caraş Severin, Arad, Maramureş, Sălaj, Gorj, Constanţa, Satu Mare, Vrancea şi municipiul Bucureşti 
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7. HOTĂRÂRE privind actualizarea valorii de inventar a imobilului 2988, aflat în domeniul public al statului şi 
pentru transmiterea acestuia din domeniul public al statului şi din administrarea Ministerului Apărării Naţionale în 
domeniul public al comunei Onceşti, judeţul Maramureş 
8. HOTĂRÂRE privind transmiterea unei părţi din imobilul 2904, din domeniul public al statului şi din 
administrarea Ministerului Apărării Naţionale în domeniul public al oraşului Anina, judeţul Caraş-Severin şi 
modificarea anexei nr. 4 la Hotărârea Guvernului nr. 1705/2006 pentru aprobarea inventarului centralizat al 
bunurilor din domeniul public al statului, cu modificările şi completările ulterioare 
9. HOTĂRÂRE privind transmiterea imobilului 3282, din domeniul public al statului şi din administrarea 
Ministerului Apărării Naţionale în domeniul public al municipiului Constanţa, judeţul Constanţa 
10.HOTĂRÂRE pentru modificarea Anexei nr. 4 la Hotărârea Guvernului nr. 447/2002 privind atestarea bunurilor 
aparţinând domeniului public al Judeţului Argeş, precum şi al municipiilor, oraşelor şi al comunelor din judeţul 
Argeş 
11.HOTĂRÂRE pentru aprobarea indicatorilor tehnico-economici aferenţi obiectivului de investiţii ''Consolidarea şi 
modernizarea stadionului Giuleşti ''Valentin Stănescu'', realizat prin Compania Naţională de Investiţii ''C.N.I''- S.A 
12.HOTĂRÂRE privind stabilirea zilei de 30 aprilie 2018 ca zi liberă 
  
IV. MEMORANDUMURI 
1. MEMORANDUM cu tema: Nota mandat privind negocierea Scrisorii de înţelegere privind avansul dintre 
România şi Banca Internaţională pentru Reconstrucţie şi Dezvoltare, în valoare de până la 1, 94 milioane USD, 
pentru sprijinirea activităţilor preliminare realizării proiectului de construcţie a autostrăzii Ploieşti-Braşov 
2. MEMORANDUM cu tema: Semnarea Acordului între România şi Muntenegru în domeniul securităţii sociale 
3. MEMORANDUM cu tema: Memorandum privind unele măsuri de eficientizare a comunicării dintre persoanele 
responsabile cu implementarea proiectelor aferente infrastructurii de transport de interes naţional şi 
reprezentanţii ministerelor/autorităţilor/agenţiilor publice care au rol de avizator sau rol decizional în realizarea 
unor acţiuni din procesul de implementare a proiectelor 
4. MEMORANDUM cu tema: Negocierea şi semnarea Acordului între Consiliul de Miniştri al Bosniei şi Herţegovina 
şi Guvernele celorlalte Părţi la Iniţiativa de Pregătire şi Prevenire a Dezastrelor în Sud-Estul Europei privind 
aranjamentele ţării gazdă pentru Secretariatul Iniţiativei de Pregătire şi Prevenire a Dezastrelor în Sud-Estul 
Europei 
5. MEMORANDUM cu tema: Aprobarea organizării concursurilor/examenelor de recrutare pentru ocuparea a 14 
posturi vacante suplimentare de execuţie-de natură contractuală, de la nivelul aparatului propriu al Ministerului 
Economiei-Compartimentul Preş RO2019, în vederea pregătirii, organizării şi exercitării Preşedinţiei României la 
Consiliul Uniunii Europene 
6. MEMORANDUM cu tema: Notificare în vederea desemnării unui membru supleant din partea Uniunii Naţionale 
a Consiliilor Judeţene din România în cadrul delegaţiei României la Comitetul Regiunilor (COR) al Uniunii Europene 
7. MEMORANDUM cu tema: Aprobarea ocupării prin concurs sau examen a 29 de posturi vacante din cadrul 
Institutului de Studii Avansate pentru Cultura și Civilizația Levantului 
8. MEMORANDUM cu tema: Aprobarea semnării Memorandumului de Înțelegere între Guvernul României și 
Guvernul Emiratelor Arabe Unite privind înființarea unui comitet comun de cooperare (document de cooperare 
politică la nivel guvernamental) 
  
V. NOTE 
1. NOTĂ privind stadiul îndeplinirii măsurilor din Programul de Guvernare în domeniul achizițiilor publice la data 
de 12 aprilie 2018 
VI. PUNCTE DE VEDERE 
1. PUNCT DE VEDERE al Guvernului referitor la propunerea legislativă privind înființarea Fondului Suveran de 
Dezvoltare și Investiții – S.A. și pentru modificarea unor acte normative (Bp.574/2017) 
2. PUNCT DE VEDERE referitor la proiectul de Lege pentru completarea art. 19 din Ordonanța Guvernului 
nr.27/2011 privind transporturile rutiere (Bp. 462/2017, Plx. 149/2018) 
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3. PUNCT DE VEDERE referitor la propunerea legislativă pentru modificarea și completarea unor acte normative 
din domeniul apărării, ordinii publice și securității naționale (Plx.594/2017) 
4. PUNCT DE VEDERE referitor la propunerea legislativă privind transmiterea unei părţi din imobilul ,,Palatul 
Parlamentului”, proprietate publică a statului, din administrarea Camerei Deputaţilor în administrarea 
Ministerului Dezvoltării Regionale şi Administraţiei Publice (Bp.40/2018) 
5. PUNCT DE VEDERE referitor la propunerea legislativă privind autorizația sanitară de funcționare pentru 
cabinetele mobile de medicină dentară (Bp.42/2018) 
6. PUNCT DE VEDERE referitor la propunerea legislativă pentru modificarea şi completarea Legii nr.21/1991 a 
cetăţeniei române, republicată (Bp. 479/2017) 
7. PUNCT DE VEDERE referitor la propunerea legislativă pentru modificarea şi completarea Ordonanţei Guvernului 
nr.26/2000 cu privire la asociaţii şi fundaţii (Bp. 14/2018) 
8. PUNCT DE VEDERE referitor la propunerea legislativă privind modificarea și completarea Legii notarilor publici și 
a activității notariale nr. 36/1995 (Bp.13/2018) 
9. PUNCT DE VEDERE referitor la proiectul de lege privind reglementarea creanţelor cesionate (Bp. 114/2015, 
Plx.694/2015) 
10.PUNCT DE VEDERE referitor la propunerea legislativă pentru modificarea alineatului (7) al articolului 15 din 
Legea nr. 416/2001 privind venitul minim garantat (Bp. 223/2017, Plx. 521/2017) 
11.PUNCT DE VEDERE referitor la propunerea legislativă privind modificarea Legii nr. 24/2000 privind normele de 
tehnică legislativă pentru elaborarea actelor normative (Bp. 614/2017) 
12.PUNCT DE VEDERE referitor la propunerea legislativă pentru completarea Ordonanței de urgență a Guvernului 
nr.97/2005 privind evidența, domiciliul, reședința și actele de identitate ale cetățenilor români, republicată 
(Bp.36/2018) 
13.PUNCT DE VEDERE referitor la propunerea legislativă pentru modificarea și completarea Legii nr. 544/2001 
privind liberul acces la informațiile de interes public (Bp.563/2017, L 76/2017) 
14.PUNCT DE VEDERE referitor la proiectul de Lege privind subvenționarea din fonduri publice a serviciilor sociale 
acordate de asociații, fundații și cultele recunoscute de lege, iniţiat de Guvernul României și transmis spre 
dezbatere și adoptare Parlamentului cu nr. E180/2012 (L440/2012, Plx.105/2013) 
15.PUNCT DE VEDERE referitor la proiectul de Lege pentru modificarea Legii nr.263/2010 privind sistemul unitar 
de pensii publice, iniţiat de Guvernul României și transmis spre dezbatere și adoptare Parlamentului cu nr. 
E241/2013 (L699/2013, Plx.186/2014) 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 INFLAŢIA a crescut la maximul ultimilor cinci ani. Cu cât au crescut preţurile în ultima lună 
Inflaţia a urcat în martie la 5,0%, înregistrând un record al ultimilor cinci ani, iar faţă de februarie 2018 creşterea 
este de 0,3%, informează Institutul Naţional de Statistică (INS). 
Rata medie a inflaţiei în ultimele 12 luni (aprilie 2017 – martie 2018) faţă de precedentele 12 luni (aprilie 2016 – 
martie 2017), calculată pe baza IPC, este 2,5%. Determinată pe baza IAPC, rata medie este 1,9%. 
O rată mai mare a inflaţiei a fost în luna iunie 2013, când preţurile de consum au urcat cu 5,37%. 
Creşterile de preţuri sunt de 4,01% la mărfurile alimentare, de 6,57% la mărfuri nealimentare şi de 2,90% la 
servicii. 
Comparativ cu începutul anului, creşteri importante pe categorii de produse s-au înregistrat la citrice şi fructe 
meridionale 11,79%, fructe şi conserve din fructe, cu 10,95%, la gaze, cu 5,69%, la legume şi conserve de legume, 
cu 6,75%, la energie electrică, cu 2,46% şi la energie termică cu 2,13%, iar preţurile ouălor şi zahărului au scăzut. 
Banca Naţională a României (BNR) a majorat în februarie prognozele de inflaţie, de la 3,9% la 5% pentru 
trimestrele I şi II 2018 şi de la 3,2% la 3,5% pentru sfârşitul anului. 
„Cocoaşa (graficului cu proiecţia inflaţiei - n.n.) s-a cocoşat de tot. Vedeţi că avem o proiecţie de 5% care se 
prelungeşte până spre vară. Dar asta nu înseamnă că Banca Naţională anunţă că vor creşte preţurile”, a precizat 
Mugur Isărescu, la conferinţa de prezentare a Raportului asupra inflaţiei. 
„Pentru 2018 şi 2019, preţurile administrate vor avea cea mai mare pondere în creşterea inflaţiei”, a mai spus 
guvernatorul. De asemenea, „riscuri de creştere a inflaţiei mai mare decât cea prognozată de noi vin din politica 
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fiscală de venituri şi din tensiunile de pe piaţa muncii”. 
 
Până în prezent, prognoza de inflaţie a BNR a fost de 3,9% pentru trimestrul I 2018, apoi 3,8% pentru trimestrul II, 
3,5% pentru trimestrul II şi 3,2% pentru trimestrul IV, ţinta fiind menţinută la 2,5% şi pentru 2017, şi pentru 2018. 
Consiliul de Administraţie al BNR a adoptat la începutul lui februarie un nou Raport asupra inflaţiei şi a decis 
majorarea ratei dobânzii de politică monetară la nivelul de 2,25 la sută pe an de la 2,00 la sută pe an, începând cu 
data de 8 februarie 2018. 
Totodată, forul a decis majorarea ratei dobânzii pentru facilitatea de depozit la 1,25 la sută pe an de la 1,00 la 
sută pe an, iar rata dobânzii aferente facilităţii de creditare la 3,25 la sută pe an de la 3,00 la sută pe an începând 
cu data de 8 februarie 2018. 
Distribuie: 

 
Rata medie a inflaţiei în ultimele 12 luni (aprilie 2017 – martie 2018) faţă de precedentele 12 luni (aprilie 2016 – 
martie 2017), calculată pe baza IPC, este 2,5%. Determinată pe baza IAPC, rata medie este 1,9%. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Eugen Teodorovici, avertisment pentru noul şef de la ANAF: Ionuţ Mişa să realizeze cel puţin ce a promis, ca 
ministru, în Parlament 
Ministrul Finanţelor, Eugen Teodorovici, a spus că preşedintele Agenţiei Naţionale de Administrare Fiscală (ANAF), 
Ionuţ Mişa, va trebui să realizeze cel puţin ceea ce a promis anul trecut, în Parlament, ca ministru de Finanţe. 
„Anul trecut, când se dezbătea bugetul pe 2018, Ionuţ Mişa - ca ministru de Finanţe - a asumat nişte cifre pe baza 
cărora s-a construit bugetul. Acum, ca preşedinte la ANAF, va trebui să îndeplinească acele promisiuni”, a spus 
Eugen Teodorovici, într-o emisiune la Antena 3. 
„Mişa are experienţă, are un sprijin în persoana mea, va trebui să facă doar atât: să atingă doar acele ţinte 
asumate anul trecut. Minimul pe care l-a propus în Parlament, asta trebuie să asigure acum”, a spus ministrul 
Finanţelor, menţionând că gradul de colectare „putea fi mai bun, dar e în parametri”. 
Teodorovici le-a transmis şi un semnal funcţionarilor de la Finanţe şi ANAF, precizând că „şi nopţile se pot lucra”, 
iar luna „nu are doar 30 de zile când eşti pe o funcţie atât de importantă pentru ţară”. 
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La jumătatea lunii decembrie 2017, legea bugetului de stat pentru anul 2018 a fost adoptată în Comisiile reunite 
de buget-finanţe, cu 17 voturi „pentru” şi 14 „împotrivă”. 
„Urmează votul final în Parlament şi de la anul trebuie să ne apucăm, în continuare, de treabă”, a declarat 
ministrul Finanţelor de atunci, Ionuţ Mişa, la finalul şedinţei comisiilor de buget reunite. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ministrul Finanţelor: Nu cred că urmează o criză economică/ Vom cere Comisiei Europene să avem o 
concurenţă constructivă între ţările UE 
Ministrul Finanţelor, Eugen Teodorovici, a declarat joi că România nu se află în situaţia de a trece printr-o criză 
economică, iar ţara noastră este dependentă în proporţie de 80% de celelalte state din Uniunea Europeană. 
„În 2009 criza am creat-o noi ca ţară. Nu cred că România se află într-o astfel de situaţie, nu cred că urmează o 
criză economică. Noi astăzi suntem dependenţi în proporţie de 80% de celelalte state europene. Trebuie să 
variem foarte mult economic, mai există şi alte pieţe pe care să ne dezvoltăm”, a declarat Eugen Teodorovici, într-
o emisiune la Antena 3. 
În privinţa inflaţiei, ministrul Finanţelor a precizat că după jumătatea anului aceasta va scădea. „Inflaţia se 
egalizează, acum este în vârf sau aproape de vârf, iar pe la jumătatea anului va scădea. Pentru finalul anului am 
prognozat 3,1%, şi cred că se va situa undeva în apropierea acelei cifre”, a spus Teodorovici. 
Potrivit datelor furnizate joi de INS, inflaţia a urcat în martie la 5% faţă de februarie 2017, înregistrând un record 
al ultimilor 6 ani, iar faţă de februarie 2018 creşterea este de 0,3%. 
Cele mai importante creşteri pe categorii de produse s-au înregistrat la citrice şi fructe meridionale (11,79%), 
fructe şi conserve din fructe (10,95%), la gaze (5,69%), la legume şi conserve de legume (6,75%), la energie 
electrică (2,46%) şi la energie termică (2,13%), iar preţurile ouălor şi zahărului au scăzut. 
Vom cere Comisiei Europene să avem o concurenţă constructivă între ţările UE 
 România va analiza în detaliu structura deficitelor comerciale, iar acolo unde vor fi identificate decalaje provocate 
de subvenţii care încalcă regulile concurenţei loiale „ne vom adresa Comisiei Europene”, a declarat joi ministrul 
Finanţelor, Eugen Teodorovici. 
„O să luăm produs cu produs şi o să analizăm din ce cauze avem deficite comerciale. Apoi mergem la ţara 
respectivă şi am putea descoperi că acolo se dau subvenţii nejustificat de mari pe acel produs - sunt foarte, foarte 
multe astfel de cazuri”, a spus Teodorovici într-o emisiune la Antena 3. 
Ministrul Finanţelor a mai anunţat că, în România, Consiuliul Concurenţei va elabora rapoarte în care va arăta ce 
produse au astfel de situaţii. „O să arătăm cum fiecare stat membru creează bariere comerciale artificiale şi cu 
aceste date ne vom adresa Comisiei Europene. Consilierului de Concurenţă o să-i cerem să ne protejeze pe noi, 
pentru că acest consilier trebuie să ne protejeze pe noi, ca state, lucru care deocamdată nu se întâmplă”. 
„De fapt, noi ne canibalizăm ca state, în Europa, în loc să ne completăm şi să ne ajutăm reciproc. O să le explic 
oficialilor că eu îmi doresc pentru România exact ceea ce îşi doresc ei pentru ţările lor”, a mai spus Teodorovici. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 După inflaţia record anunţată joi, Institutul Naţional de Statistică trece direct în subordinea premierului. 
Raluca Turcan: Viorica Dăncilă tocmai şi-a subordonat INS. Premierul să demisioneze/ RĂSPUNSUL Guvernului 
Guvernul va adopta, joi, o hotărâre care prevede trecerea INS din ”subordinea Guvernului şi în coordonarea 
secretarului general al Guvernului” în ”subordinea Guvernului şi în coordonarea prim-ministrului, prin 
Secretariatul General al Guvernului”, măsură aprobată prin OUG la începutul anului 2017. 
”Având în vedere O.U.G nr. 1/2017 pentru stabilirea unor măsuri în domeniul administraţiei publice centrale şi 
pentru modificarea şi completarea unor acte normative care modifică articolul 1 din O.U.G nr. 40/2016, se impune 
modificarea art. 1 alin. (1) din H.G. nr. 957/2005 privind organizarea şi funcţionarea Institutului Naţional de 
Statistică, în sensul că Institutul Naţional de Statistică se organizează şi funcţionează în subordinea Guvernului şi în 
coordonarea Prim-Ministrului, prin Secretariatul General al Guvernului”, se arată în nota de fundamentare a 
proiectului de hotărâre de Guvern. 
Astfel, INS trece din ”subordinea Guvernului şi în coordonarea secretarului General al Guvernului” în ”subordinea 
Guvernului şi în coordonarea prim-ministrului, prin Secretariatul General al Guvernului”. 
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De altfel, măsura este cuprinsă în prevederile OUG 1/2017, care prevede că printre instituţiile publice şi organele 
de specialitate ale administraţiei publice centrale a căror activitate este coordonată de prim-ministru se află şi 
Institutul Naţional de Statistică. 

 
Guvernul vine cu precizări referitoare la INS 
Purtătorul de cuvânt al Guvernului, Nelu Barbu, a precizat, joi, după şedinţa Executivului, că modificările din HG 
referitoare la INS nu vizează trecerea institutului în subordinea premierului, lucru deja prevăzut, ci armonizarea 
legislaţiei şi actualizarea cărţii funciare. 
”Aş face o corectură - nu putem spune că trece în subordinea premierului. În legislaţie Institutul Naţional de 
Statistică era în coordonarea premierului şi înainte. Ce se întâmplat prin această modificare? Sunt două aspecte. 
În primul rând este vorba despre o armonizare legislativă, adică se pune în acord hotărârea de guvern privitoare la 
INS cu OUG 1/2017. În al doilea rând, este vorba despre o actualizare a cărţii funciare”, a precizat purtătorul de 
cuvânt al Executivului, Nelu Barbu. 
Guvernul va adoptat, joi, o hotărâre care prevede trecerea INS din ”subordinea Guvernului şi în coordonarea 
secretarului general al Guvernului” în ”subordinea Guvernului şi în coordonarea prim-ministrului, prin 
Secretariatul General al Guvernului”, măsură aprobată prin OUG la începutul anului 2017. 
”Având în vedere O.U.G nr. 1/2017 pentru stabilirea unor măsuri în domeniul administraţiei publice centrale şi 
pentru modificarea şi completarea unor acte normative care modifică articolul 1 din O.U.G nr. 40/2016, se 
impune modificarea art. 1 alin. (1) din H.G. nr. 957/2005 privind organizarea şi funcţionarea Institutului Naţional 
de Statistică, în sensul că Institutul Naţional de Statistică se organizează şi funcţionează în subordinea Guvernului 
şi în coordonarea Prim-Ministrului, prin Secretariatul General al Guvernului”, se arată în nota de fundamentare a 
proiectului de hotărâre de Guvern. 
Turcan: Viorica Dăncilă tocmai şi-a subordonat INS. Premierul să demisioneze 
Liderul deputaţilor PNL, Raluca Turcan, acuză că premierul Viorica Dăncilă şi-a subordonat Institutul Naţional de 
Statistică, printr-o hotărâre care apare în şedinţa de joi a Executivului. Aceasta îi cere prim-ministrului demisia. 
"Începând de astăzi, specialistul în economie Viorica Dăncilă va aviza toate comunicatele INS! PSD-ALDE pun mâna 
pe o nouă instituţie a statului român. Astăzi este rândul INS. Prim-ministrul României, Viorica Dăncilă, tocmai şi-a 
subordonat direct Institutul Naţional de Statistică, printr-o Hotărâre de Guvern. Această decizie nu poate avea o 
altă raţiune la bază decât aceea că INS a prezentat adevărata faţă a realităţii economice din România: creşterea 
accelerată a inflaţiei la 5%; scăderea salariului net cu 145 de lei în luna ianuarie; scăderea salariilor din sistemul 
medical. O asemenea decizie a prim-ministrului ar trebui să conducă de urgenţă la demisia premierului. Atât ne 
mai lipsea ca marele specialist în economie, Viorica Dăncilă, să avizeze şi orice comunicat care pleacă de la INS!", a 
afirmat Raluca Turcan într-o postare Facebook. 
Pe ordinea de zi a şedinţei Guvernului a fost şi un proiect pentru modificarea Hotărârii Guvernului nr. 957/2005 
privind organizarea şi funcţionarea Institutului Naţional de Statistică. Astfel, alineatul (1) al articolului 1 din HG se 
modifică şi va avea următorul cuprins: "(1) Institutul Naţional de Statistică se organizeaă şi funcţionează ca organ 
de specialitate al adminsitraţiei publice centrale în subordinea Guvernului şi în coordonarea prim-ministrului, prin 
Secretariatul General al Guvernului, cu personalitate juridică, având rol de organizare şi coordonare a statisticii 
oficiale din România". 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Premierul Dăncilă a condus prima şedinţă a comisiei pentru trecerea la Euro. Darius Vâlcov, condamnat în 
primă instanţă la închisoare, aşteptat la şedinţă 
Premierul Viorica Dăncilă a condus, joi, prima şedinţă a conducerii Comisiei Naţionale pentru trecerea la moneda 
euro, printre cei care erau aşteptaţi fiind şi consilierul de stat al premierului, Darius Vâlcov, condamnat în primă 
instanţă la opt ani de închisoare. 
”Este un moment important care se referă la un proiect de ţară, un proiect care trebuie să reunescă în jurul lui 
toate forţele şi cred că putem să ne punem toţi semnătura pe al treilea proiect de ţară al României după NATO şi 
aderarea României la Uniunea Europeană. Permiteţi-mi să vă prezint ordinea de zi a primei şedinţe a Comisie 
naţionale cu un cuvânt de deschidere, rolul şi aşteptările de la Comisia naţională, prezentat de primul ministru, 
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mesaj al preşedintelui României, opinii despre rolul Comisiei naţionale, membrii conducerii comisiei naţionale - 
Academia Română şi Banca Naţională a României, diagnoza criteriilor de convergenţă pentru adoptarea monedei 
Euro - Aura Socol, expert independent, dezbateri, propuneri privind activitatea viitoare a comisiei naţionale, 
regulamentul de organizare şi funcţionare al comisiei naţionale, diverse, secretariatul Comisiei naţionale, stadiul 
constituirii Comisiei naţionale şi constituirea grupurilor de lucru tematice”, a spus Viorica Dăncilă la începutul 
şedinţei conducerii Comisiei Naţionale pentru trecerea la moneda euro. 
La şedinţă participă, printre alţii, guvernatorul BNR, Mugur Isărescu, consilierul prezidenţial Cosmin Marinescu şi 
reprezentanţi ai partidelor politice parlamentare. 
La masa din sala de şedinţe era pusă o plăcuţă cu numele lui Darius Vâlcov, consilier de stat al premierului Viorica 
Dăncilă. Dâlcov nu sosise la şedinţă până la finalizarea oportunităţilor de imagini. 
Fostul ministru al Finanţelor, în prezent consilier de stat al premierului Viorica Dăncilă, Darius Vâlcov, a fost 
condamnat, pe 8 februarie, de instanţa supremă, la opt ani de închhisoare. Decizia judecătorilor nu este 
definitivă. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Mesajul lui Dragnea, pentru ministrul francez de Externe, care a mers întâi la Kovesi, înainte de a se întâlni cu 
şeful PSD 
Preşedintele Camerei Deputaţilor, Liviu Dragnea, a anunţat, după întâlnirea de joi cu Jean-Yves Le Drian, ministrul 
francez pentru Europa şi Afaceri Externe, că este necesară revizuirea foii de parcurs a Parteneriatului Strategic 
dintre România şi Franţa. 
"Abordarea mea, ca preşedinte al Camerei Deputaţilor şi al partidului de guvernământ, este foarte clară – trebuie 
să construim o relaţie specială între România şi Franţa, un parteneriat pe sectoare cheie – militar, economic, social 
şi cultural, care să ofere garanţia unei colaborări şi cooperări corecte şi oneste, bazate pe respect reciproc. I-am 
transmis domnului ministru Jean-Yves Le Drian un mesaj ferm cu privire la necesitatea de revizuire a Foii de 
Parcurs a Parteneriatului Strategic, al cărui conţinut să devină mai concret şi aplicat", a declarat Liviu Dragnea, 
potrivit unui comunicat de presă remis MEDIAFAX. 
Un alt subiect al întrevederii a fost cel al aderării României la Spaţiul Schengen, preşedintele Camerei Deputaţilor 
folosind acest prilej pentru a reafirma importanţa pe care ţara noastră o acordă acestui obiectiv, în particular în 
circumstanţele actuale, în care România a demonstrat, prin abordarea pro-activă la nivel european, că are voinţa 
şi capacitatea de a asigura protecţia frontierelor externe ale UE la cele mai înalte standarde, reprezentând un real 
furnizor de securitate la nivel european. În acest sens, oficialul român a salutat viziunea franceză de reformare a 
spaţiului Schengen, menţionând, însă, că trebuie evitat ca aderarea României să devină un obiectiv în mişcare. 
Şeful Camerei Deputaţilor şi oficialul francez au făcut o trecere în revistă a principalelor momente pe care cele 
două părţi le celebrează în acest an, cum ar fi aniversarea unui deceniu de la semnarea Declaraţiei de Parteneriat 
Strategic, lansarea sezonului România-Franţa, precum şi Centenarul Marii Uniri, eveniment la care Franţa a avut o 
contribuţie semnificativă. 
În cadrul discuţiilor de joi de la Parlament, a fost evidenţiat rolul României ca stat al Francofoniei în Europa-
centrală şi de est, identificându-se nevoia de noi proiecte care să se adreseze în primul rând tinerei generaţii şi 
care să consolideze parteneriatul lingvistic, fiind prezentată oportunitatea de a folosi nu doar expertiza franceză 
pentru pregătirea exercitării, de către România, a preşedinţiei Consiliului UE în 2019, cât şi a limbii franceze în 
structurile de lucru, în vederea creşterii gradului de utilizare al acesteia atât la nivel naţional, cât şi european. 
O atenţie deosebită a fost acordată relaţiilor economice, subliniindu-se angajamentul ambelor părţi de a continua 
tendiţa pozitivă şi dorinţa de a diversifica domeniile de cooperare, inclusiv prin transferul de cunoştinţe de la 
instituţiile franceze în materia atragerii de fonduri structurale. 
Ministrul de Externe francez efectuează o vizită la Bucureşti în perioada 11-12 aprilie. El a avut întrevederi joi cu 
preşedintele Klaus Iohannis, premierul Viorica Dăncilă, ministrul de Externe, Teodor Meleşcanu, preşedintele 
Camerei Deputaţilor, Liviu Dragnea, dar şi cu Laura Codruţa Kovesi, procuror şef al DNA. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Manda: Vom face o vizită la direcţia juridică a SRI pentru a ne explica cum se aplicau protocoalele Serviciului 
cu alte instituţii 
Preşedintele Comisiei de control al SRI, Claudiu Manda, a anunţat că membri forului legislativ se vor duce, marţea 
viitoare, la sediul central al SRI, la direcţia juridică, pentru a afla detalii despre cum erau aplicate protocoalele 
Serviciului cu alte instituţii din Justiţie. 
Declaraţia lui Manda vine în contextul unui comentariu într-o emisiune difuzată, joi seară, de postul Antena 3 în 
care i se spunea că forul legislativ de control al SRI poate solicita autorităţilor române şi americane să pună la 
dispoziţie documentele şi rechiziitorile care se regăseau în e-mailul fostului director al Serviciului Român de 
Informaţii, George Maior, care se presupune a fi fost spart de hackerul Guccifer în anul 2014. 
"Despre protocol sau rechizitoriu e un alt subiect. Vom merge saptămâna viitoare la comisia juridică a SRI pentru 
a vedea cum funcţiona aplicarea protocolului", a afirmat Claudiu Manda. 
Preşedintele Comisiei de control al SRI, Claudiu Manda, a anunţat joi, că forul legislativ îl va invita de urgenţă din 
nou la audiere săptămâna viitoare pe fostul şef al SRI, George Maior, pentru a da explicaţi cu privire la relaţia sa 
cu fostul şef al ANI, Horia Georgescu. 
"Audierea domnului Georgescu a venit ca urmare a afirmaţiilor făcute în spaţiul public de dl Georgescu, după 
audierea domnului Maior. Primul subiect a fost legat de relaţia domnului Maior cu domnul Horia Georgescu. În 
prima audiere, domnul Georgescu ne spunea că a avut o relaţie foarte apropiată, îl considera chiar prieten, iar 
domnul Maior ne-a spus că îl cunoştea vag. După ce am discutat astăzi cu domnul Horia Georgescu considerăm că 
domnul Maior ne-a minţit. Credem că sunt destul de multe lucruri pe care ar trebui să le discutăm în continuare 
cu domnul Maior. Cred că săptămâna viitoare sau, mă rog, astăzi după şedinţă o să-i scriem o adresă domnului 
Maior ca să-l invităm urgent la Comisie pentru a discuta şi a avea opinia domniei sale în contextul noilor lucruri 
spuse la Comisie de către domnul Horia Georgescu. N-are cum să se cunoască vag persoane care s-au întâlnit la 
sediul SRI, la sediul ANI, la restaurant sau la domnul Horia Georgescu acasă. Domnul Horia Georgescu ne-a spus 
aceste lucruri şi ne-a adus şi probe în acest sens", a declarat Manda, după audierea joi a fostului şef al Agenţiei 
Naţionale de Integritate, Horia Georgescu. 
Marcel Lehel Lazar, cunoscut sub presudonimul de “Guccifer”, a fost extrădat în Statele Unite în anul 2014 şi a 
pledat vinovat în luna mai 2016 la acuzaţiile de furt de identitate şi acces neautorizat asupra unor computere. 
Lazăr a recunoscut că a comis atacuri cibernetice asupra aproximativ 100 de americani de-a lungul unei perioade 
de 14 luni. Atacurile au vizat inclusiv celebrităţi, directori de afaceri şi personaje politice precum Sidney 
Blumenthal, un consilier cu care Clinton a corespondat folosind contul personal e-mail, confidenţi ai fostului 
preşedinte George W. Bush şi fostul secretar de stat Colin L. Powell. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 SCANDALUL locurilor repartizate la facultăţi: Cele mai mai importante universităţi din ţară reacţionează. Ce 
spun rectorii 
Cele mai mai importante universităţi din ţară reacţionează în urma repartizării de către Ministerul Educaţiei a 
locurilor la facultăţi, programe de master sau la doctorate. Părerile rectorilor sunt împărţite, unii precizând că 
domeniile prioritare sunt necesare economiei româneşti. 
"Într-adevăr avem cu 20 de locuri mai puţine la licenţă şi cu vreo nouă la doctorat. Nu este o diferenţă fantastică, 
ideea este că era bine să nu fie în condiţiile în care există cerere pe piaţă, există forţă de muncă. Am vorbit cu 
domnul ministru ( al Educaţiei Naţionale - n.r.) şi mi-a spus că se merge pe acele domenii prioritare. Noi avem , la 
ASE, două domenii prioritare: IT-ul, adică, Cibernetica şi Economia Agroalimentară şi a Mediului. (...)Ministerul are 
o metodologie de repartizare a locurilor şi se merge pe aceste domenii prioritare. Trebuie să vedem ce este cu 
aceste domenii, care sunt prevăzute într-o strategie de dezvoltare pentru 2014-2020, dar şi care sunt prioritare 
Europei", a declarat, pentru agenţia de presă MEDIAFAX, rectorul Academiei de Studii Economice, Nicolae Istudor. 
Rectorul a menţionat că este posibil să existe o neînţelegere în ceea ce priveşte numărul locurilor pentru 
doctorat, acolo unde criteriul a fost gradul de reuşită. 
De asemenea, Istudor susţine că este primul an când Ministerul Educaţiei merge pe o astfel de metodologie, care 
poate fi un succes, dar există şi posibilitatea unui eşec, în cazul în care locurile alocate domeniilor prioritare nu vor 
fi ocupate. 
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"Ce fac eu dacă am dat locuri bugetate la inginerie şi nu se duc copiii? Dacă nu se ocupă locurile, vor fi 
redistribuite după 15 septembrie, când calculele se cam încheie pentru admitere. (...) Este primul an în care se 
încearcă repartizarea locurilor pe baza unei metodologii şi trebuie să experimentăm, să vedem dacă aduce sau nu 
rezultate. Eu pot pregăti un inginer, dar are unde să lucreze după ce îşi finalizează studiile? Este bine să avem o 
metodologie, dar trebuie să vedem cum ne poziţionăm pe piaţa muncii. Nu putem să le impunem copiilor, după 
ce au finalizat studiile de liceu, să îi îndemnăm spre nişte domenii către care nu au atracţie", a mai adăugat 
Nicolae Istudor. 
Academia de Studii Economice este una dintre cele cinci universităţi care fac parte din Consorţiul Universitaria, 
alături de Universitatea din Bucureşti, Universitatea "Alexandru Ioan Cuza" din Iaşi, Universitatea de Vest din 
Timişoara şi Universitatea Babeş-Bolyai din Cluj-Napoca. 
Rectorul Universităţii de Vest din Timişoara (UVT), Marilen Gabriel Pirtea, şi-a arătat, printr-un comunicat de 
presă, nemulţumirea faţă de această decizie, precizând că "locurile bugetate în învăţământul superior trebuie să 
urmeze nevoile studenţilor, nu ale clientelei politice". 
"Am luat la cunoştinţă, cu neplăcută surprindere, că numărul de locuri bugetate alocate Universităţii de Vest din 
Timişoara este mai mic decât cel din anul universitar anterior (cu 10 locuri la ciclul de licenţă, cu 32 locuri la ciclul 
de master şi cu 3 locuri la ciclul de doctorat). (...) Prima întrebare pe care ne-o punem este aceea dacă nu era util 
ca acest lucru să se întâmple după preconizatul proces de clasificare a universităţilor din România, proces asumat 
de MEN inclusiv printr-un proiect realizat împreună cu Banca Mondială. (...) Sunt universităţi care au primit locuri 
în plus pentru şcoli doctorale unde gradul de abandon este de peste 75%. În lipsa unei analize exacte, nu e vorba 
de o irosire substanţială de resurse? La UVT abandonul la studiile de doctorat este de 32%", reiese dintr-un 
comunicat de presă transmis de rectorul Universităţii de Vest din Timişoara. 
De asemenea, şi conducerea Universităţii ”Babeş-Bolyai” (UBB) Cluj-Napoca se declară revoltată de repartizarea 
locurilor bugetate pentru anul universitar 2018-2019 şi solicită ministrului Educaţiei Naţionale revizuirea acesteia. 
S-au redus 29 de locuri la licenţă, 200 la masterat şi 48 la doctorat. 
”UBB protestează faţă de repartizarea locurilor bugetate pentru Admiterea 2018. Conducerea UBB se declară 
revoltată de repartizarea locurilor pentru anul universitar 2018-2019 şi solicită ministrului Educaţiei Naţionale 
revizuirea acesteia, precum şi transparentizarea criteriilor de repartizare a locurilor pentru admitere. Solicitarea 
vine în contextul scăderii numărului de locuri bugetate repartizate de Ministerul Educaţiei Naţionale pentru 
admiterea din acest an, în ciuda rezultatelor foarte bune obţinute de UBB pe plan intern şi internaţional. 
Ministerul a alocat universităţii noastre pentru anul universitar 2018-2019 un număr de locuri bugetate mult mai 
mic faţă de anii anteriori. Astfel, a scăzut cu 29 numărul de locuri la licenţă, 200 numărul de locuri la masterat şi 
cu 48 la doctorat faţă de anul universitar 2017-2018”, se arată într-un comunicat transmis miercuri. 
Pe de altă parte, Universitatea Politehnica din Bucureşti a primit, pentru anul universitar 2018-2019, aproximativ 
50 de locuri la studiile de licenţă, 300 la master şi în jur de 40 de locuri la doctorat, rectorul instituţiei de 
învăţămând precizând că domeniile prioritare formulate de Ministerul Educaţiei sunt necesare economiei din 
România. 
"Universitatea şi eu nu ne putem dezice de ceea ce susţinem de ani de zile şi anume, alocarea locurilor pe 
domenii prioritare. Consiliul Naţional al Rectorilor a solicitat, în unanimitate, în ultimele trei rezoluţii, Guvernului 
şi Ministerului Educaţiei, indiferent de culoarea politică, alocarea acestor locuri, pe aceste criterii. Sunt trei 
componente avute în vedere în acest moment: domeniile prioritare, numărul de locuri aprobate pentru tinerii 
care vin de la licee din mediul rural, ceea ce este extrem de benefic pentru că le dăm o şansă acelor tineri şi al 
treilea element de care UBP nu beneficiază, dar nu asta este important, un număr special de locuri aprobate 
pentru acele domenii, care pregătesc cadrele didactice pentru învăţământul preuniversitar. Acestea sunt cele trei 
lucruri cu care Politehnica nu poate să nu fie de acord. Suntem de acord şi le susţinem", a explicat, pentru agenţia 
de presă MEDIAFAX, rectorul Universităţii Politehnica din Bucureşti, Mihnea Costoiu. 
Miercuri, rectorul Universităţii din Bucureşti şi-a arătat nemulţumirea faţă de scăderea locurilor pentru admiterea 
la facultate. 
"Cu ură şi cu răzbunare, dl. Ministru Popa, alături de colegii săi de partid, dl. Dragnea şi d-na Dăncilă, au tăiat 
drastic din locurile la admitere ale celor mai vechi şi mai prestigioase universităţi românesti, universităţile din 
Consorţiul Universitaria, şi le-au împărţit cu generozitatea boierilor medievali noilor cetăţi de scaun ale 
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învăţământului universitar românesc. Este lipsită de orice justificare raţională scăderea arbitrară a numărului de 
locuri repartizate Universităţii din Bucureşti pentru anul universitar 2018 - 2019, pe toate cele trei cicluri de 
studii", se arată într-o scrisoare deschisă transmisă de rectorul Mircea Dumitru. 
Potrivit acestuia, la studiile de licenţă, Universitatea pierde 60 de locuri faţă de anul precedent, la master sunt 
alocate cu 334 de locuri mai puţin, iar la doctorat, au fost "tăiate" 59 de locuri, cu 17% mai puţin decât în anul 
universitar 2017-2018". 
În replică, Ministerul Educaţiei susţine că la Universitatea din Bucureşti poate fi admis oricine,cu scopul ca 
instituţia să încaseze finanţarea. 
"În anul universitar 2017 – 2018, Universitatea din Bucureşti are un portofoliu de 190 programe de studii 
universitare de master, din care însă 44 de programe au un număr de studenţi bugetaţi cuprins în intervalul 20 – 
25 studenţi bugetaţi/an de studiu, 144 programe de studii au un număr de studenţi mai mic de 20 studenţi 
bugetaţi/an de studiu şi 86 de programe cu mai puţin de 10 studenţi bugetaţi/an de studiu, în condiţiile în care 
sustenabilitatea financiară impune un minim de 25 de studenţi/an de studiu", se arată într-un comunicat de presă 
transmis, miercuri seară, de Ministerul Educaţiei. 
Instituţia precizează că domeniile prioritare de dezvoltare a României, definite în Strategia Naţională de 
Cercetare, Dezvoltare şi Inovare 2014 – 2020, respectiv în Strategia Naţională pentru Competitivitate 2014-2020, 
sunt bioeconomia, tehnologia informaţiilor şi a comunicaţiilor, energie, mediu şi schimbări climatice, eco-
nanotehnologii şi materiale avansate şi sănătatea. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ministerul Agriculturii recunoaşte patru fabrici de zahăr în România. Oradea lipseşte de pe listă 
Ministerul Agricuturii şi Dezvoltării Rurale (MADR) a transmis joi că recunoaşte patru fabrici de zahăr în România: 
Antrepriza Zahăr Bod, Tereos România, Agrana România cu cele două sucursale, Lemarco Cristal. Fabrica de zahăr 
de la Oradea nu apare pe lista MADR. 
„Fabricile de zahăr care au depus cererea şi documentaţia necesară au fost verificate de comisia constituită 
potrivit procedurii de recunoaştere având ca bază legală Ordinul nr. 10/2018 pentru aprobarea procedurii de 
recunoaştere a operatorilor economici care desfăşoară activităţi privind fabricarea zahărului din sfeclă de zahăr 
şi/sau din rafinarea zahărului brut din trestie. Comisia de verificare a fabricilor a fost formată din reprezentanţi ai 
MADR, ASAS, Patronatul zahărului din România, Federaţia cultivatorilor de zahăr din România şi Direcţia Agricolă 
Judeţeană pe raza căruia s-a aflat fabrica de zahăr”, se arată într-un comunicat transmis de minister. 
Potrivit MADR, au fost recunoscute ca operatori economici care desfăşoară activităţi de fabricarea zahărului patru 
fabrici: Antrepriza Zahăr Bod SRL, care procesează zahăr din sfeclă de zahăr şi zahăr brut din trestie, Tereos 
România SA, care procesează zahăr din sfeclă de zahăr şi zahăr brut din trestie, apoi Agrana România SA, cu două 
sucursale: Sucursala Roman care procesează zahăr din sfeclă de zahăr şi zahăr brut din trestie şi Sucursala Buzău 
care procesează zahăr brut din trestie şi fabrica de zahăr Lemarco Cristal SRL, care procesează zahăr brut din 
trestie de zahăr. 
Ministerul menţionează în comunicat că potrivit legislaţiei în vigoare, producătorii de sfeclă de zahăr pot beneficia 
de ajutor naţional tranzitoriu şi sprijin voluntar cuplat, dacă fac dovada încheierii unui contract cu o fabrică de 
zahăr recunoscută de MADR. 
La sfârşitul lunii ianuarie, liderii sindicatelor din industria alimentară au declarat că falimentul fabricii de zahăr de 
la Oradea a fost „provocat cu bună ştiinţă” de către patronii din Germania, în condiţiile în care cultivatorilor de 
sfeclă li s-a refuzat oferta de a o cumpăra, fiind preferată varianta închiderii. 
„Până la privatizarea societăţii, cotele de zahăr erau alocate astfel încât fabricile care nu puteau acoperi cota cu 
producţia proprie cedau restul către alte fabrici şi astfel producţia era realizată în România. Dar după privatizare 
patronii din Germania au vândut această cotă, iar din 2017 - când au fost desfiinţate cotele - fabrica a intrat în 
pierdere. Cultivatorii de sfeclă s-au oferit să cumpere fabrica, fiind interesaţi de continuarea producţiei, dar 
patronii de la Pfeifer & Langen i-au refuzat, ceea ce ne determină să credem că acest faliment este provocat cu 
bună ştiinţă”, a declarat Dragoş Frumosu, preşedintele Federaţiei Sindicatelor din Industria Alimentară (FSIA), 
într-o conferinţă de presă. 
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Preşedintele FSIA preciza, atunci, că „firma-mamă a împrumutat fabrica de zahăr de la Oradea cu 200 de milioane 
de euro la dobânzi mult mai mari decât pe piaţa bancară”, lucru care a adâncit şi mai mult dificultăţile financiare 
ale unităţii. „Ei şi-au luat banii înapoi şi fabrica a rămas în pierdere”, a spus Dragoş Frumosu. 
Decizia de închidere operaţională a SC Zahărul SA Oradea a fost luată de patronii germani ai companiei Pfeifer & 
Langen deoarece fabrica nu a putut demonstra că este „competitivă şi profitabilă”, aceasta raportând în 2016 
pierderi de aproape 30 de milioane de lei. 
La acea vreme şi ministrul Agriculturii, Petre Daea, s-a arătat preocupat de evoluţia fabricii de zahăr de la Oradea. 
Oficialul declara după o conferinţă pe tema Anchetei Structurale în Agricultură, că „se caută soluţii pentru 
menţinerea activităţii, însă e prematur să ne exprimăm acum asupra şanselor pe care le avem”. 
Fabrica din Oradea este profilată pe producţia de zahăr din sfeclă, prelucrarea prin rafinare a zahărului brut din 
trestie de zahăr şi comercializarea zahărului sub brandurile „Diamant” şi „Cristal”. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 DATA de la care maşinile surprinse cu ITP expirată vor fi blocate, iar numerele de înmatriculare vor fi 
CONFISCATE 
Ministerul Afacerilor Interne (MAI) anunţă că din data de 20 mai şoferii prinşi în trafic cu autoturisme ale căror 
ITP-uri sunt expirate vor fi amendaţi, se vor confisca plăcuţele, iar maşinile nu vor mai putea fi deplasate decât 
împinse sau pe platforme. 
„Din 20.05.2018, dacă sunteţi surprinşi în trafic cu Inspecţia Tehnică Periodică ( ITP) expirată, poliţistul vă va 
reţine talonul şi plăcuţele cu numerele de înmatriculare, vă va da amendă şi o dovadă fără drept de circulaţie, 
aşadar nu o să mai luaţi maşina de acolo decât pe platformă sau împinsă, apoi trebuie să mergeţi la RAR deci, 
mult mai complicat”, se arată într-o precizare a reprezentanţilor Ministerului Afacerilor Interne pe pagina de 
Facebook. 
De asemenea, aceleaşi măsuri se vor lua şi dacă maşina a fost cumpărată/vândută dar nu a fost trecută pe numele 
noului proprietar în termen de 90 de zile de la înstrăinare. 
„Începând cu 20 mai, se va aplica suspendarea de drept a înmatriculării vehiculului pentru ITP expirată. 
Suspendarea încetează automat la data la care vehiculul trece o nouă inspecţie tehnică periodică. Certificatul de 
înmatriculare şi plăcuţele cu numărul de înmatriculare se restituie proprietarului de către poliţia rutieră, la 
încetarea suspendării înmatriculării vehiculului”, se mai arată în precizarea MAI. 

 
Potrivit sursei citate, se poate verifica, pe site-ul DRPCIV, în timp real, dacă înmatricularea autoturismului este 
suspendată sau validă. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Veniturile din criptomonede trebuie declarate la Fisc. Ce trebuie să ştie românii 
Contribuabilii care au obţinut venituri din criptomonede, atât prin minare, cât şi prin achiziţie de pe burse ori în 
schimbul vânzării de bunuri, vor trebui să declare la Fisc aceste venituri până la data de 15 iulie 2018, odată cu 
depunerea Formularului unic 212, atenţionează experţii EY România. 
Veniturile trebuie declarate în primul rând în vederea impozitării (10%), iar dacă au depăşit pragul de 22.800 de 
lei în anul 2017, trebuie declarate şi în vederea aplicării contribuţiilor sociale şi a celor pentru sănătate - asta în 
cazul persoanelor care nu sunt şi salariate. 
Dacă respectivele criptomonede (Bitcoin, Ethereum, Ripple etc.) sunt recunoscute ca valută, veniturile trebuie 
trecute la categoria venituri din investiţii sau din activităţi financiare, iar dacă nu - la categoria „alte venituri”. 
Interesant este că la veniturile fiinanciare se iau în considerare şi pierderile, astfel că se poate declara numai 
diferenţa dintre câştiguri şi pierderi, în timp ce la „alte venituri” trebuie declarate sumele ca atare, au mai arătat 
experţii fiscali. 
„Este mai bine ca aceste venituri să fie declarate, chiar dacă acum Fiscul se bazează exclusiv pe conformarea 
voluntară. Oricum, la încasarea veniturilor din criptomonede este utilizat contul bancar, şi acolo se va vedea totul, 
din punct de vedere fiscal”, a declarat Gabriel Sincu, coordonatorul Departamentului Impozite Directe din cadrul 
EY România. 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
Experţii fiscali au mai spus că există deja persoane în România care „au realizat venituri de ordinul milioanelor de 
euro din criptomonede şi care şi-au pus problema declarării. Le-am recomandat să le declare, pentru că este mai 
sigur aşa”. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Poziţia României privind situaţia din Siria şi utilizarea armelor chimice/ UPDATE Iohannis, la întâlnirea cu 
ministrul de Externe francez: Condamn folosirea armelor chimice în Siria 
Ministrul Afacerilor Externe, Teodor Meleşcanu, a declarat că România condamnă ferm utilizarea armelor chimice 
în orice împrejurare, dar mai ales atunci când este vorba de folosirea lor împotriva civililor. 
"România condamnă ferm utilizarea armelor chimice în orice circumstanţe, în orice împrejurare, dar mai ales 
atunci când este vorba de folosirea lor împotriva civililor. Sprijinim ferm ideea de a investiga, de a pune la 
dispoziţia organismului special, un organism care trebuie să fie imparţial şi independent, toate datele pentru a 
putea să vedem care sunt realităţile din teren şi, în al doilea rând, măsurile care ar trebui să fie întreprinse la 
nivelul societăţii internaţionale", a declarat ministrul Afacerilor Externe, Teodor Meleşcanu, în cadrul unei 
declaraţii de presă comune cu ministrul francez de Externe Jean-Yves Le Drian. 
Premierul britanic Theresa May a convocat o şedinţă de urgenţă a Guvernului în cursul zilei de joi pentru a discuta 
situaţia din Siria, în condiţiile în care surse oficiale susţin că armata britanică va participa la un atac al SUA în Siria, 
relatează site-ul BBC News. 
Preşedintele american Donald Trump a avertizat Rusia că Statele Unite vor ataca Siria, din cauza unui presupus 
atac chimic atribuit Administraţiei Bashar al-Assad. 
La 8 aprilie, o serie de organizaţii umanitare şi mai mulţi medici au susţinut că minimum 70 de persoane din oraşul 
sirian Duma au murit prin asfixiere şi alte câteva sute prezintă simptome precum convulsii şi salivă abundentă 
(spume la gură), specifice pentru expunerea la substanţe neurotoxice sau clor. 
Potrivit organizaţiei umanitare Căştile Albe, ar fi fost folosit un dispozitiv de tip bombă-butoi cu gaz sarin, care a 
fost aruncat dintr-un elicopter. Oraşul sirian Duma este ultima redută a grupării insurgente Jaish al-Islam din 
regiunea Ghuta de Est, iar forţele regimului sirian au efectuat mai multe bombardamente în zonă. 
Statul Major al armatei Rusiei susţine că atacul chimic produs în oraşul sirian Duma a fost o înscenare a 
organizaţiei umanitare insurgente Căştile Albe. 
Presa de stat de la Damasc a anunţat că forţele guvernamentale nu au efectuat atacuri chimice, iar informaţiile 
prezentate în presa occidentală sunt "invenţii" generate de faptul că rebelii au pierdut majoritatea teritoriilor 
ocupate. 
Iohannis, la întâlnirea cu ministrul de Externe francez: Condamn folosirea armelor chimice în Siria 
Preşedintele Klaus Iohannis, i-a transmis joi, ministrului france de Externe, Jean-Yves Le Drian, pe care l-a primit în 
vizită la Palatul Cotroceni, că România condamnă ferm utilizarea armelor chimice în Siria, fiind un lucru care nu 
are nicio justificare. 
 
"Preşedintele Klaus Iohannis a exprimat profunda îngrijorare a României cu privire la evoluţiile recente din Siria, 
condamnând ferm utilizarea armelor chimice în conflict, care nu este justificată de niciun considerent. 
Preşedintele României a arătat totodată că aceste evoluţii, în ciuda condamnărilor şi reacţiilor internaţionale faţă 
de utilizările anterioare ale armelor chimice în Siria, indică faptul că nu au fost trase, din păcate, concluziile care 
se impuneau. La rândul său, ministrul de externe francez a prezentat poziţia fermă a Franţei, pentru care 
utilizarea armelor chimice în Siria reprezintă o „linie roşie” şi un element de preocupare pentru întreaga 
comunitate internaţională", se arată în comunicatul de presă al Administraţiei Prezidenţiale remis MEDIAFAX. 
Şeful statului român a subliniat faptul că relaţiile bilaterale între România şi Franţa sunt excelente, "în contextul 
unui an cu multiple semnificaţii în relaţia cu Franţa: aniversarea a 10 ani de la semnarea Declaraţiei de Parteneriat 
Strategic, lansarea Sezonului cultural România-Franţa, celebrarea Centenarului Marii Uniri, la care Franţa a avut o 
contribuţie semnificativă". 
Iohannis i-a transmis oficialului francez că Parteneriatul Strategic semnat între cele două ţări este unul dintre cele 
mai valoaroase documente încheiate de ţara noastră, subliniind că sunt în continuare necesare eforturi bilaterale 
în sensul modernizării "documentelor fondatoare ale Parteneriatului Strategic, care trebuie să includă elementele 
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de interes, de poziţie şi de acţiune comune ale României şi Franţei, care sunt tot mai multe, în plan bilateral, 
european şi internaţional." 
"Cei doi înalţi oficiali au exprimat totodată sprijinul pentru ca Sezonul România-Franţa, proiect cultural şi de 
diplomaţie publică de mare anvergură, care va fi lansat la sfârşitul toamnei acestui an de către Preşedinţii Klaus 
Iohannis şi Emmanuel Macron, să fie un succes care să contribuie la prezentarea imaginii actuale, moderne şi 
inovative a celor două state", potrivit sursei citate. 
Klaus Iohannis şi-a exprimat dorinţa de colaborare strânsă între cele două ţări în ceea ce priveşte abordarea 
principalelor dosare ale Preşedinţiei române a Consiliului UE. 
"În acest context, cei doi înalţi oficiali au amintit, printre altele, negocierile privind viitorul buget al Uniunii 
Europene post-2020, fiind evidenţiate poziţiile comune cu privire la nevoia de menţinere a unor alocaţii 
semnificative pentru politica de coeziune şi politica agricolă comună. Preşedintele Klaus Iohannis a subliniat 
interesele şi acţiunea comune ale României şi Franţei în tot mai multe dosare europene actuale, poziţiile 
României fiind apreciate de ministrul de externe francez. În acelaşi timp, Preşedintele României a evidenţiat 
susţinerea de care se bucură calea europeană şi valorile europene profunde la nivelul societăţii româneşti", se 
arată în documentul Preşedinţiei. 
Nu în ultimul rând, şeful statului român a reiterat importanţa pe care România o acordă aderării la Spaţiul 
Schengen, reamintindu-i ministrului francez de Externe că speră ca Franţa să sprijine o decizie în acest sens, în 
conformitate cu cele discutate în contactele la nivel din ultimii ani, inclusiv cu prilejul vizitei Preşedintelui Macron 
din august 2017. 
Ministrul Le Drian a dat asigurări preşedintelui României că ţara sa susţine aderarea României la Spaţiul Schengen, 
"concomitent cu finalizarea reformării acestuia, aflată în curs de derulare şi subliniind că nu există vreun blocaj 
din partea Franţei asupra perspectivei României de a deveni membru al Spaţiului Schengen". 
Ministrul de Externe francez efectuează o vizită la Bucureşti în perioada 11-12 aprilie. El a avut întrevederi joi cu 
preşedintele Klaus Iohannis, premierul Viorica Dăncilă, ministrul de Externe, Teodor Meleşcanu, preşedintele 
Camerei Deputaţilor, Liviu Dragnea, dar ;i cu Laura Codru;a Kovesi, procuror şef al DNA. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Companiile statului de cale ferată, în conflict 
CFR SA, societatea care gestionează rețeaua feroviară din România, a proprit conturi ale CFR Marfă SA, în 
speranța că astfel își va recupera TUI – Taxa de utilizare a Infrastructurii de la operatorul de transport. 
CFR Marfă și CFR SA, companii feroviare aflate în subordinea sau în proprietatea Ministerului Transporturilor au 
intrat în conflict, faza pe sindicate. Zeci de sindicaliști s-au adunat joi în fața ministerului pentru a protesta 
împotriva a ceea ce ei au numit o politică de distrugere a căii ferate. Sindicaliştii au sunat din vuvuzele, strigând 
'Demisia' şi au agitat pancarte pe care scrie: 'Tăiaţi incompetenţa, nu salariile' , 'Opriţi distrugerea căii ferate', 'Jos 
mâna de pe CFR Marfă', 'Unde sunt investiţiile în calea ferată?', 'Nu vrem CFR pe linie moartă'. 
”Continuăm şirul protestelor, aşa cum le-am programat, pentru că la ora actuală situaţia este critică, situaţia CFR 
Marfă, vizavi de datoriile pe care le are către CFR S.A. Prin sechestrul şi blocarea conturilor, atât ale CFR Marfă cât 
şi ale clienţilor, CFR Marfă este pus în situaţia de a nu mai putea desfăşura activitatea. Cerem ca Ministerul să 
intervină, Guvernul să intervină, să găsească soluţii legale şi această societate a statului român, de interes 
strategic, să poată funcţiona. Altfel, putem discuta despre o societate care nu va mai exista, de pierderea a 7.500 
de locuri de muncă, de faptul că suntem puşi în situaţia de a nu plăti salariile celor 7.500 de salariaţi. De 
asemenea, o situaţie deosebită este că de 10 ani suntem minţiţi că se va promova statutul personalului feroviar, 
care se află la ora actuală în Camera Deputaţilor şi discutăm despre salarii mizerabile în sistem, salarii foarte mici. 
Dacă în anii '90 eram în primele 3 locuri, ca şi ierarhie a veniturilor ceferiştilor, acum putem discuta că suntem în 
coada economiei româneşti, pe ultimele 3 locuri sau chiar ultimii”, a declarat Iulică Măntescu. 
Pentru |CFR SA, problema este simplă. CFR Marfă are datorii și trebuie să și le plătească. ”Au fost somați să își 
plătească datoriile, li s-a acordat posibilitatea plății acestor în tranș, dar nu au plătit. Și noi avem 23.000 de 
angajați cărora trebuie să le plătim salariile iar banii ne ajută la întreținerea căii ferate”, au spus reprezentanți ai 
CFR SA pentru Digi24.ro. Ei nu au fost însă în măsură să spună care este nivelul TUI pe care CFR Marfă îl datorează 
CFR SA. Informațiile apărute în presă sunt că CFR Marfă datorează nu mai puâin de 800 milioane lei către CFR SA. 
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TUI este o taxă similară rovinietei în sensul că este plătită de operatorul de transport (CFR Marfă) 
administratorului rețelei feroviare (CFR SA). 
Oricum CFR Marfă se află într-o situație dificilă și din punct de vedere a investigațiilo Comisiei Europene privind un 
posibil ajutor de stat acordat companiei. În urmă cu câțiva ani, compania de transport a beneficiat de o schemă 
prin care datoriile i-au fost convertite în acțiuni ce au revenit statului. Acum cinci ani CFR Marfă a preluat datorii 
pe care CFR SA le avea la bugetul de stat, scăpând la rândul ei asfel de datorii pe care le avea la CFR SA. Cât 
privește datoriile avute de CFR Marfă la buget acestea au fost convertite în acțiuni ce au revenit statului. 
Schema a fost acceptată la acel moment de către Comisia Europeană însă doar ca măsură menită să ajute la 
privatizarea companiei. Procedura de privatizare a eșuat în urma unor dispute apărute între Traian Băsescu, 
președinte la țării și șef al CSAT la acel moment, și Victor Ponta premier. În plus metodologia aleasă de Ministerul 
Transporturilor a fot una total nepotrivită, iar privatizarea a eșuat. 
Cumpărătorul companiei, nimeni altul decât controversatul om de afaceri Gruia Stoica a refuzat să dea banii in 
absența unui aviz al Consiliului Concurenței. Acum Comisia Europeană solicită cu insistență ca CFR Marfă să 
returneze ajutorul primit atunci, ceea ce, la nivelul de slăbiciune în care se află compania de stat, este sinonim cu 
lichidarea acesteia. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 MApN: Fifor, în vizită la baza din Kandahar; le-a mulţumit militarilor români pentru curaj şi determinare 
Ministrul Apărării Naţionale, Mihai Fifor, însoţit de şeful Statului Major al Apărării, generalul Nicolae Ciucă, şi de 
generali şi ofiţeri aflaţi la comanda structurilor care conduc şi coordonează forţele Armatei României pe timpul 
pregătirii misiunii şi dislocării în teatrul de operaţii, s-a aflat de marţi până joi într-o vizită de lucru în Afganistan. 
 
Potrivit unui comunicat al MApN, transmis vineri AGERPRES, în prima parte a vizitei, Fifor a participat la un 
briefing de informare privind misiunile şi activităţile desfăşurate de către forţele române în baza Kandahar şi s-a 
întâlnit cu militarii Batalionului 30 Protecţia Forţei "Vulturii Carpaţilor", ai Elementului Naţional de Sprijin, precum 
şi cu cei care execută misiuni în cadrul Comandamentului de Instruire, Consiliere şi Asistenţă din regiunea de Sud 
(Train Advise Assist Command - South / TAAC-South). 
 
"Fiind în preajma sărbătorilor pascale, vă spunem 'Hristos a înviat!'. Vă mulţumesc tuturor pentru curaj şi 
determinare. România are o voce puternică în rândul naţiunilor lumii, iar Armata este respectată şi apreciată în 
primul rând datorită dumneavoastră, cei ce împliniţi cu arma în mână angajamentele asumate de ţara noastră în 
domeniul securităţii internaţionale", le-a spus Fifor militarilor români. 
 
Totodată, el a discutat cu militarii şi s-a informat despre problemele cu care aceştia se confruntă, starea 
echipamentelor şi a tehnicii militare, precum şi nevoile de sprijin real pentru îndeplinirea misiunilor. 
 
MApN mai precizează că, în timpul vizitei în Kandahar, oficialii români au avut o întâlnire cu generalul de brigadă 
John W. Lathrop, comandantul TAAC-South, ocazie cu care au discutat despre contribuţia actuală a României cu 
forţe la Operaţiunea Resolute Support, sprijinul acordat de forţele americane din Afganistan forţelor române în 
teatrul de operaţii, dar şi despre preocupările actuale şi intenţiile Comandamentului multinaţional pentru anul 
2018, mare parte din contingentul românesc fiind dislocat în zona de sud. 
 
"România a fost, în ultimii doi ani, unul dintre cei mai mari contributori cu trupe Resolute Support. Suntem al 
cincilea stat ca număr de trupe dislocate în Afganistan, dar al patrulea în cadrul NATO. Aşa cum s-a confirmat şi la 
Reuniunea miniştrilor apărării din cadrul Alianţei Nord-Atlantice, din noiembrie, ţara noastră a avut, în anul 2017, 
o contribuţie de aproximativ 630 de militari, iar în 2018, mai mult de 700. În acelaşi timp, autorităţile române 
apreciază în mod deosebit suportul acordat de partenerii americani trupelor române dislocate în regiunea 
Kandahar", a subliniat Fifor în cadrul întâlnirii. 
 
Potrivit MApN, toate structurile luptătoare ale Armatei României au experienţa teatrelor de operaţii. În ultimii 27 
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de ani, militarii români au ocupat peste 60.000 de funcţii în misiuni şi operaţii internaţionale, din care 23.000 doar 
în Afganistan. Misiunile Armatei României au evoluat de la simplu la complex, de la misiuni individuale cu 
observatori la misiuni cu contingente de peste 2.000 de militari, de la misiuni de asistenţă medicală la misiuni de 
tip contrainsurgenţă şi, ulterior, la misiuni de instruire şi asistenţă instituţională. 
 
Ca urmare a misiunilor de luptă executate în teatrele de operaţii, 29 de militari au căzut la datorie (dintre care 26 
în Afganistan) şi peste 180 au fost răniţi, se mai arată în comunicat.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Ministrul pentru Românii de Pretutindeni - vizită în Regatul Spaniei între 13 şi 16 aprilie 
Ministrul pentru Românii de Pretutindeni, Natalia-Elena Intotero, va efectua o vizită în Regatul Spaniei începând 
de vineri şi până luni, informează un comunicat al ministerului transmis AGERPRES. 
 
Pe durata vizitei, demnitarul "va avea întrevederi cu reprezentanţi ai autorităţilor centrale şi locale, ai mediului 
asociativ şi cu reprezentanţi ai cultelor", arată sursa citată. 
 
Numărul rezidenţilor români din Spania este de 1.030.054, conform datelor oficiale publicate la finalul anului 
2017 de către Observatorul Permanent de Imigraţie spaniol. Se înregistrează, astfel, o creştere de 2,4% faţă de 
anul precedent, precizează ministerul.  
(Sursa: Agerpres) 
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